
Protokół Nr I/06 
z przebiegu I zwyczajnej sesji Rady Gminy Górzyca V kadencji 
odbytej w dniu 24 listopada 2006 r. o godzinie 1300 w sali narad 

Urzędu Gminy w Górzycy. 
 
 
I zwyczajną sesję Rady Gminy Górzyca zgodnie z art. 20 ust. 2 i 2c ustawy z 
dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz.U. z 2001 r. Nr 142 poz. 1591 
ze zmianami) zwołał Przewodniczący Rady Gminy Górzyca IV kadencji 
Bogdan Nerko, który jednocześnie został wybranym  radnym Rady Gminy V 
kadencji i jako najstarszy wiekiem radny otworzył I zwyczajną sesję Rady 
Gminy Górzyca i prowadził obrady do chwili wyboru Przewodniczącego Rady 
Gminy.  
Radny senior Bogdan Nerko podziękował za powierzenie mu tak zaszczytnej 
funkcji, powitał radnych i wszystkich obecnych na sesji. Stwierdził że na sesji 
obecnych jest 15 radnych, co stanowi quorum przy którym Rada Gminy może 
obradować. 
 
Zgodnie ze scenariuszem Radny senior przystąpił do realizacji punktu 2 
porządku obrad sesji i poprosił najmłodszego wiekiem radnego Łukasza 
Bastkowskiego o odczytanie z listy kolejno z imienia i nazwiska radnych Rady 
Gminy Górzyca, a następnie każdego wyczytanego radnego o powstanie i 
potwierdzenie woli złożenia ślubowania słowem „Ślubuję”. Poinformował 
radnych, że po słowie „Ślubuję” każdy z  może dodatkowo wypowiedzieć 
formułę „Tak mi dopomóż Bóg”. 
 
Radny senior poprosił wszystkich o powstanie i odczytał treść roty ślubowania 
o następującej treści: 
„Wierny konstytucji i prawu Rzeczypospolitej Polskiej, ślubuję uroczyście 
obowiązki radnego sprawować godnie, rzetelnie i uczciwie, mając na względzie 
dobro mojej gminy i mieszkańców”. 
 
Najmłodszy wiekiem radny odczytał kolejno, z imienia i nazwiska radnych, 
którzy po powstaniu wypowiadali słowo „ślubuję”, ewentualnie „ślubuję, tak mi 
dopomóż Bóg”. 
Po złożeniu ślubowania przez wszystkich radnych prowadzący obrady I sesji 
Radny senior stwierdził, że radni którzy złożyli ślubowanie objęli mandat 
radnego Rady Gminy Górzyca V kadencji.  
 
Następnie podziękował pani Reginie Kopaczewskiej Przewodniczącej Gminnej 
Komisji Wyborczej w Górzycy za włożony wkład w pracy komisji w wyborach 
samorządowych i wręczył jej wiązankę kwiatów. 
 

 



Radny senior stwierdził, że radni otrzymali porządek obrad I zwyczajnej sesji 
Rady Gminy wraz z zaproszeniem na sesję i przedstawił porządek obrad sesji. 
 

1. Otwarcie sesji. 
2. Ślubowanie radnych. 
3. Przedstawienie porządku obrad. 
4. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia regulaminu głosowania wyboru 

radnego na przewodniczącego i wiceprzewodniczącego Rady Gminy 
Górzyca. 

5. Wybór Komisji Skrutacyjnej dla wyboru Przewodniczącego i 
Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Górzyca. 

6. Wybór Przewodniczącego rady Gminy Górzyca. 
7. Przejęcie prowadzenia obrad przez Przewodniczącego. 
8. Wybór Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Górzyca. 
9. Ślubowanie Wójta Gminy.  
10. Interpelacje radnych rady Gminy Górzyca. 
11. Wolne wnioski. 
12. Zakończenie obrad I sesji Rady Gminy. 

 
Jednocześnie złożył wniosek o zdjęcie z porządku obrad sesji pkt. 9. Ślubowanie 
Wójta Gminy w związku z opinią Państwowej Komisji Wyborczej. 
 
Sekretarz Gminy Górzyca Maria Palichleb poinformowała, że zgodnie art. 
29a ustawy o samorządzie gminnym w celu złożenia przez wójta ślubowania 
przewodniczący rady zwołuje sesję w ciągu 7 dni od dnia ogłoszenia wyników 
wyborów wójta. Takie wyniki po 12.11.06 r. zostały ogłoszone przez 
Państwową Komisję Wyborczą, w związku z czym ujęto w porządku obrad 
ślubowanie wójta. Ale już po wysłaniu radnym materiałów na sesję w dniu 
22.11.06 r. dotarł fax do Urzędu Gminy, w którym PKW wyraża opinię cyt. 
„zgodnie z art. 29a ustawy o samorządzie gminnym objęcie obowiązków wójta 
następuje z chwilą złożenia wobec rady gminy ślubowania. Ślubowanie składa 
się w ciągu 7 dni od dnia ogłoszenia  obwieszczenia PKW w Dzienniku Ustaw 
RP o zbiorczych wynikach wyborów wójtów, burmistrzów i prezydentów miast 
na terenie całego kraju. A zatem bieg 7- dniowego termonu rozpocznie się od 
dnia ogłoszenia wyników wyborów po głosowaniu ponownym, które odbędzie 
się w dniu 26 listopada 2006 r. . W związku z powyższą opinią ślubowanie 
wójta należy przełożyć na inny termin. 
 
Radny senior poprosił o przegłosowanie w sposób jawny, zdjęcia z porządku 
obrad I sesji Rady Gminy Górzyca pkt. 9. Ślubowanie Wójta Gminy. 
 
W wyniku głosowania jawnego wynikiem 14 głosów „za” przy 1 głosie 
„wstrzymującym się” radni zdecydowali o zniesieniu z porządku obrad pkt. 9. 

 



 
Ad. 4 
Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia regulaminu głosowania wyboru radnego 
na przewodniczącego i wiceprzewodniczącego Rady Gminy Górzyca. 
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Maria Palichleb Sekretarz Gminy 
Górzyca. 
 
Radni nie zgłosili żadnych uwag i pytań. 
 
Z uwagi na brak pytań Radny senior poddał pod głosowanie jawne podjęcie 
uchwały. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15 
radnych, przy obecności na sesji 15 radnych, jednogłośnie 15 głosami „za” 
podjęła uchwałę Nr I/1/06 w sprawie  przyjęcia regulaminu głosowania wyboru 
radnego na przewodniczącego i wiceprzewodniczącego Rady Gminy Górzyca 
/uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu/. 
 
Ad. 5 
Wybór Komisji Skrutacyjnej dla wyboru Przewodniczącego i 
Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Górzyca. 
 
Prowadzący obrady sesji poprosił o zgłaszanie przez radnych kandydatów do 
Komisji Skrutacyjnej, która w dalszej części przeprowadzi wybory 
Przewodniczącego i Wiceprzewodniczącego Rady Gminy. Dodał, że skład 
komisji powinien wynosić co najmniej trzy osoby wybrane spośród radnych, w 
tym przewodniczący i dwóch członków. W składzie Komisji Skrutacyjnej nie 
mogą być radni kandydujący na stanowisko Przewodniczącego i 
Wiceprzewodniczącego. 
 
Radny Ryszard Dębiński zaproponował do składu komisji radną Marię Syktus  
oraz radnego Krzysztofa Bańka. 
Radna Maria Syktus i radny Krzysztof Bańka wyrazili zgodę . 
 
Radny Jerzy Chudziński zaproponował do składu Komisji Skrutacyjnej radną 
Wiesławę Drahynicz. 
Radna Wiesława Drahynicz wyraziła zgodę.  
 
Radny Ryszard Dębiński zaproponował, aby radna Maria Syktus objęła 
funkcję Przewodniczącego Komisji Skrutacyjnej. 
 
Radny senior spytał czy są inne propozycje co do składu komisji. 

 



Z uwagi na brak propozycji wniósł o przegłosowanie wyboru Komisji 
Skrutacyjnej. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy jednogłośnie 15 głosami „za” 
wybrała Komisję Skrutacyjną. 
 
Radny senior stwierdził, że Rada Gminy powołała komisję Skrutacyjną w 
następującym składzie: 
Radna Maria Syktus – Przewodniczący 
Radny Krzysztof Bańka – Członek 
Radna Wiesława Drahynicz – Członek. 
 
Ad. 6 
Wybór Przewodniczącego Rady Gminy Górzyca. 
 
Radny senior stwierdził, że zgodnie z przyjętym regulaminem wyborów prawo 
zgłaszania kandydatur przysługuje radnym i poprosił o dokonanie zgłoszeń. 
 
Radny Mieczysław Mikulski zgłosił kandydaturę radnego Bogdana Nerko do 
pełnienia funkcji Przewodniczącego Rady Gminy Górzyca. 
Radny Bogdan Nerko wyraził zgodę na kandydowanie. 
 
Radny Zbigniew Makara zgłosił kandydaturę radnej Marii Pakos do pełnienia 
funkcji Przewodniczącego Rady Gminy Górzyca. 
Radna Maria Pakos nie wyraziła zgody na kandydowanie i w związku z tym 
odczytała swoje oświadczenie, które stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu. 
 
Z uwagi na brak innych propozycji Radny senior poprosił Komisję Skrutacyjną 
o przystąpienie do przeprowadzenia głosowania  wyboru Przewodniczącego 
Rady Gminy. 
 
Komisja Skrutacyjna przystąpiła do pracy przygotowując karty do głosowania. 
Po przygotowaniu kart do głosowania Komisja Skrutacyjna przekazała je 
kolejno radnym, zgodnie z listą obecności, a następnie Przewodnicząca Komisji 
objaśniła sposób głosowania. Wybory przeprowadzono tajnie. 
Po zakończeniu głosowania komisja zebrała karty, dokonała przeliczenia i 
przystąpiła do sporządzenia protokołu. 
 
Na wniosek Przewodniczącej Komisji Skrutacyjnej Radny senior ogłosił 
przerwę w obradach ok. 10 min. / godz. 1330 
 
Po przerwie wznowiono obrady sesji, obecnych jest 15 radnych. 

 



 
Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej Maria Syktus odczytała treść 
protokołu z wyboru Przewodniczącego Rady Gminy Górzyca. Stwierdziła, że 
kandydat radny Bogdan Nerko został wybrany na Przewodniczącego Rady 
Gminy Górzyca i otrzymał na 15 głosujących radnych 8 głosów „za” wyborem, 
3 głosy „przeciwne” i 4 głosy ważne „bez dokonania wyboru”. W związku z 
powyższym Komisji stwierdziła, że radny Bogdan Nerko został uzyskał 
wymagana ilość głosów zgodnie z § 6 regulaminu /protokół z obliczania  głosów 
oddanych w głosowaniu w wyborach Przewodniczącego Rady Gminy Górzyca 
na sesji w dniu 24.11.2006 r. stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Następnie Radny senior odczytał projekt uchwały w sprawie wyboru 
Przewodniczącego Rady Gminy Górzyca. 
 
Z uwagi na brak pytań Radny senior poddał pod głosowanie jawne podjęcie 
uchwały. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15 
radnych, przy obecności na sesji 15 radnych,  14 głosami „za” przy 1 głosie 
„wstrzymującym się” podjęła uchwałę Nr I/2/06 w sprawie  wyboru 
Przewodniczącego Rady Gminy Górzyca /uchwała stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu/. 
 
Ad. 7 
Przejęcie prowadzenia obrad przez Przewodniczącego. 
 
Radny senior Bogdan Nerko podziękował za zaufanie radnych i stwierdził, że 
został wybranym ponownie na Przewodniczącego Rady Gminy Górzyca V 
kadencji i będzie kontynuował prowadzenie obrad dzisiejszej sesji zgodnie z 
przyjętym porządkiem obrad. 
 
Ad. 8 
Wybór Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Górzyca. 
 
Przewodniczący Rady Gminy  poprosił o dokonanie zgłoszeń kandydatur na 
Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Górzyca. 
 
Radny Franciszek Kamiński zgłosił kandydaturę radnego Ryszarda 
Dębińskiego do pełnienia funkcji Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Górzyca. 
Radny Ryszard Dębiński wyraził zgodę na kandydowanie. 
 
Radny Zbigniew Raźny zgłosił kandydaturę radnego Jerzego Chudzińskiego 
do pełnienia funkcji Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Górzyca. 

 



Radny Jerzy Chudziński wyraził zgodę na kandydowanie. 
 
Z uwagi na brak innych propozycji Przewodniczący Rady Gminy poprosił 
Komisję Skrutacyjną o przystąpienie do przeprowadzenia głosowania  wyboru  
Wiceprzewodniczącego Rady Gminy. 
 
Komisja Skrutacyjna przystąpiła do pracy przygotowując karty do głosowania. 
Po przygotowaniu kart do głosowania Komisja Skrutacyjna przekazała je 
kolejno radnym, zgodnie z listą obecności, a następnie Przewodnicząca Komisji 
objaśniła sposób głosowania. Wybory przeprowadzono tajnie. 
Po zakończeniu głosowania komisja zebrała karty, dokonała przeliczenia i 
przystąpiła do sporządzenia protokołu. 
 
Przewodniczący Rady Gminy ogłosił przerwę w obradach ok. 10 min. / godz. 
1350. 
 
Po przerwie wznowiono obrady sesji, obecnych jest 15 radnych. 
 
Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej Maria Syktus odczytała treść 
protokołu z wyboru Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Górzyca. Stwierdziła, 
że na Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Górzyca radni wybrali radnego 
Jerzego Chudzińskiego, który uzyskał  9 „za” ważnie oddanych głosów, a jego 
kontrkandydat Ryszard Dębiński uzyskał 6 „za” ważnie oddanych głosów 
/ protokół z obliczania  głosów oddanych w głosowaniu w wyborach  
Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Górzyca na sesji w dniu 24.11.2006 r. 
stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy  odczytał projekt uchwały w sprawie 
wyboru Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Górzyca. 
 
Z uwagi na brak pytań Przewodniczący poddał pod głosowanie jawne podjęcie 
uchwały. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15 
radnych, przy obecności na sesji 15 radnych, jednogłośnie  15 głosami „za” 
podjęła uchwałę Nr I/3/06 w sprawie  wyboru Wiceprzewodniczącego Rady 
Gminy Górzyca /uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu/. 
 
Ad. 9 
Interpelacje radnych Rady Gminy Górzyca. 
 
Brak interpelacji zgłoszonych . 
 

 



Ad. 10 
Wolne wnioski. 
 
Wójt Gminy Górzyca Tomasz Kowalczyk złożył serdeczne gratulacje radnym 
oraz pogratulował objęcia stanowiska Przewodniczącemu i 
Wiceprzewodniczącemu Rady Gminy Górzyca. 
 
Serdecznie powitał obecnego na I sesji Rady Gminy Górzyca Starostę Powiatu 
Słubickiego Edwarda Chilińskiego. Podziękował za dobrą i owocną współpracę 
ze Starostwem Powiatu Słubickiego i wspólnie realizowane zadania. 
Szczególnie podziękował za pomoc Starosty Słubickiego przy zakupie 
samochodu dla Ochotniczej Straży Pożarnej, który w ostatnich dniach został 
przekazany dla OSP w Górzycy. Wójt wręczył Staroście wiązankę kwiatów. 
 
Starosta Powiatu Słubickiego Edward Chiliński podziękował za zaproszenie 
na uroczyste obrady I sesji rady Gminy Górzyca. Pogratulował Wójtowi 
Tomaszowi Kowalczykowi wyboru go na Wójta Gminy Górzyca, radnym Rady 
Gminy Górzyca objęcia mandatu oraz wybranym w dniu dzisiejszym 
Przewodniczącemu i Wiceprzewodniczącemu Rady Gminy. 
Starosta Powiatu Słubickiego podsumował dotychczasową swoją działalność i 
stwierdził, że współpraca z Gminą Górzyca była dla niego „wyzwaniem” w 
bardzo pozytywnym tego słowa znaczeniu. Podziękował za bardzo dobrą 
współpracę z Sekretarzem Gminy i pracownikom Urzędu Gminy oraz 
Kierownikom jednostek organizacyjnych gminy. Życzył Wójtowi i Rdzie 
Gminy dalszych sukcesów.  
 
Dyrektorzy Szkół Podstawowych i Dyrektor Zespołu Szkół złożyli 
podziękowania dla Starosty Powiatu Słubickiego za współpracę i wspieranie 
oświaty w Gminie Górzycy. Z wyrazami uznania wręczona została wiązanka 
kwiatów. 
 
Komendant Ochotniczej Straży Pożarnej w Górzycy Jacek Sylwestrzak 
podziękował Staroście Powiatu Słubickiego za dobrą współpracę i wspieranie 
działań OSP w Górzycy. Wręczył Staroście wiązankę kwiatów. 
 
Dyrektorzy Szkół Podstawowych i Dyrektor Zespołu Szkół złożyli 
podziękowania dla Przewodniczącej rady Powiatu Słubickiego kadencji lat 
2002-2006 Marii Palichleb za zaangażowanie i wspieranie oświaty w Gminie 
Górzyca. Z wyrazami uznania wręczona została wiązanka kwiatów. 
 
Ad. 11 
Zakończenie obrad I sesji Rady Gminy. 
 

 



Z uwagi na wyczerpanie porządku obrad sesji oraz brak dalszej dyskusji 
Przewodniczący Rady Gminy zamknął I sesję Rady Gminy Górzyca V 
kadencji  /godz. 1455. 
 
                                                        Przewodniczący Rady Gminy Górzyca 
                                                        (-) Bogdan Nerko 
 
Na tym protokół zakończono. 
Protokołowała Grażyna Markowska. 

 


